



Canadian Association for Physical Anthropology
L'Association pour L'Anthropologie Physique au Canada

Newsletter

Bulletin

May 1986.1 mai

Table des matières

	page
Un mot de l'éditeur	6
Notre prochain colloque: Montréal/Jouvence	
Introduction	8
Programme provisoire	10
L'environnement: Jouvence	12
Formulaire d'inscription	14
Un symposium méthodologique en 1986: un défi aux membres, par Andrew Petto	16
Rapport sur le sort des restes humains, par Susan Pfeiffer	20
Procès verbal de la réunion annuelle tenue le 7 décembre 1985 à Thunder Bay, Ontario	
Rapport financier de la secrétaire trésorière, Shelley Saunders	24
Rapport de l'éditeur, Jim Paterson	26
Rapport de notre représentant à l'IUAES, E. Roth	28
Rapport de la présidente, Susan Pfeiffer.	30



Contents

	page
A word from the editor	7
Our next meeting: Montreal/Jouvence	
Introduction	9
Tentative programm	11
The setting: Jouvence	13
Registration form	15
A Symposium on Methodology for 1986? A Challenge to Members, by Andrew Petto	17
Report on the Disposition of Skeletal Remains, by Susan Pfeiffer	21
Minutes of the Annual Metting, December 7, 1985, Thunder Bay, Ontario	
Financial Report: Secretary/Treasurer (Shelley Saunders)	25
Editor's Report (Jim Paterson)	27
Report of the IUAES Representative, E. Roth	29
Report of the president, S. Pfeiffer	31

Table des matières, suite

	page
Affaires diverses:	
A) Le sort du bulletin	32
B) Le comité de préservation de l'Association de Paléopathologie	32
C.1) La Fondation Melissa Knauer pour la Recherche sur les Femmes en Anthropologie	34
C.2) Le prix Oschinsky/McKern 1985	34
C.3) Rapport du comité Davidson Black (Melbye, Larocque et Kennedy)	36
C.4) Le prochain colloque annuel	38
C.5) Résultats des élections CAPA/AAPC	38
Annexe: CAPA/AAPC Etats financiers 1985	40
Annexe: Compte "Out of Asia"	42
Demande d'adhésion ou de renouvellement à CAPA/AAPC	44

BUSINESS

A) Fate of the newsletter	33
B) Paleopathology Association Preservation Committee	33
C.1) The Melissa J. Knauer Memorial Fund for Feminist Research in Anthropology	35
C.2) The Oschinsky/McKern Award	35
C.3) Report of the Davidson Black Committee (Melbye/Larocque/Kennedy)	37
C.4) Next Year's Meeting	39
C.5 Election Results	39
Attached: CAPA/AAPC States of Earnings 1985	41
Attached: Out of Asia Account 1985	43
Application/Renewal Form to CAPA/AAPC	46

Un mot de l'éditeur...

J'aimerais vous présenter un peu cette nouvelle formule qu'utilisera à l'avenir le Bulletin de l'Association pour l'Anthropologie Physique au Canada. Comme vous l'avez remarqué, le Bulletin sera entièrement bilingue, le français se trouvant à gauche, aux pages paires, et l'anglais à droite, aux pages impaires. Voilà une excellente occasion de perfectionner votre langue seconde... Cependant, s'il m'est facile de traduire de l'anglais au français, l'inverse n'est pas nécessairement vrai; vous excuserez donc les nombreuses erreurs que comporteront mes textes anglais. J'espère avoir de l'aide en ce sens pour les autres parutions.

Afin de bien répondre aux besoins d'informations des membres de l'association, le Bulletin paraîtra trois fois par année. La première parution sera surtout consacrée au procès verbal de la dernière réunion, afin que ceux qui n'ont pas pu se rendre au colloque puissent être informés; on y fera aussi une première annonce des conditions du congrès à venir; elle devrait se faire entre janvier et avril. La seconde, en début d'été, vous informera des aspects techniques du colloque de l'automne. La dernière parution se fera un mois avant le colloque, et vous avisera des derniers détails de son organisation.

J'invite cordialement tous les membres à publier, par l'intermédiaire du Bulletin, des lettres d'opinions, ou de transmettre aux autres membres toutes les informations qui pourraient être pertinentes. Notre pays est grand, il fait toujours plaisir, à Terre-Neuve, de savoir ce qui se passe en anthropologie physique à Vancouver. Le Bulletin est donc ouvert à tous, il sera ce que vous en ferez...

Francis Forest

A word from the editor...

Please allow me to present you the new format used by the CAPA/AAPC Newsletter. As you have already seen, the Newsletter will be entirely bilingual, the French text being on the even pages on the left, and the English on the odd pages on the right. It is probably a very good opportunity to practice your second language... But if it is for me very easy to translate from English to French, the contrary is not so obvious; I am sure that you will excuse, in this first issue, the many mistakes you will find in these english translations, as I had no help doing them. The situation will be different for the next issues.

As to meet the needs for information of the members, the Newsletter should be published three times a year. In the first issue, the Newsletter will be mostly devoted to the report of the minutes of the Business Meeting held during the last meeting, and will also give this information to those who could not attend the previous year. The English text is the official one. This first yearly issue should be made between January and April; sorry to be late this time. The second issue, at the beginning of the summer, should inform you about the technical aspects of the next meeting, held in autumn. The third and last issue should be mailed about one month before the coming meeting, and will let you know about the last particulars of the organization.

I would really appreciate to receive, from membres, letters to be published in the Newsletter; these letters could as well express opinions, as transmit to other members any pertinent information. We live in a very large country, and I suppose that it is always interesting, for a Newfoundlander, to hear about what is going on for physical anthropology in Vancouver. The Newsletter is open to everybody, and it will be what you will make out of it...

Francis Forest

Notre prochain colloque: Montréal/Jouvence
16-19 octobre 1986

Introduction

C'est la troisième fois que l'Université de Montréal organise un colloque annuel de notre association. Alors que nous avons choisi la formule "Ste-Adèle" la première fois, à l'extérieur de Montréal, nous avons retenu l'option "Montréal centre-ville" la seconde, afin de permettre de faire un peu de tourisme citadin. Cette année, nous avons opté pour une formule mixte: une journée à Montréal, et trois jours à la campagne, en Estrie, à la base de plein air Jouvence. On trouvera en page 12 plus d'informations sur ce centre de vacances familiales qui n'a rien à envier aux Clubs Méditerranée.

Nous avons aussi voulu introduire un certain nombre de nouveautés dans l'organisation de ce colloque. En plus des thèmes traditionnels (primatologie, ostéologie, paléontologie, etc), nous ajoutons cette année un nouveau thème, qui sera sous la responsabilité d'Andrew Petto: la méthodologie. Andrew nous présente d'ailleurs lui-même, en page 16, un aperçu de ce qu'il aimerait organiser.

De plus, afin de partager un peu mieux les tâches d'organisation, chaque thème aura cette année son propre organisateur. Pour participer au congrès, il faut donc vous inscrire auprès de moi, et pour présenter une communication, vous devez vous adresser au responsable du thème que vous avez choisi, et lui faire parvenir un résumé de votre communication. Nous souhaitons publier tous ces résumés dans les deux langues, et nous ferons nous-mêmes les traductions.

Nous avons voulu, cette année, réduire le plus possible les frais associés à la participation au colloque, et ce afin de favoriser au maximum la participation étudiante. Notre séjour à Jouvence ne coûtera que \$46.00 par jour, nourriture comprise, somme à laquelle il faut ajouter un montant fixe de \$10.00 pour la literie.

Our next meeting: Montreal/Jouvence
October 16-19, 1986

Introduction

It is the third time that Montreal University has the pleasure to host one of CAPA/AAPC Annual Meeting. We have chosen the "Ste-Adèle" kind of meeting the first time, the meeting being held outside Montreal. The second time, to allow for city sightseeing, we organized the meeting in down-town Montreal. This year, after some discussions we had with members in Thunder Bay, we decided to go for a mixed formula: one day in Montreal, and three days in the country, in the Eastern Townships, at a family Outdoor Leisure Center (base de plein air...) called Jouvence. You will find more details on Jouvence on page 13. This settlement has nothing to envy to the well known Clubs Méditerranée.

We also wanted to introduce a certain number of innovations. As we will continue to organize the presentation of the papers according to the traditional themes (primatology, osteology, paleontology, ...), we will have a new theme this year, under Andrew Petto's responsibility: physical anthropology and methodology. Andrew, at page 17, explains himself what he would like to make and receive from you under this theme.

Moreover, to redistribute the workload concerning the organization of the meeting, each theme will have this year its own organizer. To participate to the meeting, you will have to register with the enclosed form and send it to me, with your cheque. To give a paper, you have to contact the responsible person of your theme (the list is below), and send him a summary (one page) of your paper. We wish, in our meeting's program, to publish all summaries in both language, and we will take care of the translations.

We wanted, this year, to cut down as much as possible the total cost of the meeting, as to stimulate the student participation. At Jouvence, we have to pay only \$46.00 per

De plus, j'enverrai sous peu une demande de subvention afin de pouvoir, si possible, aider aux frais de transport des étudiants. Vous en aurez sans doute des nouvelles dans la prochaine parution du Bulletin, début juillet.

Programme provisoire:

Jeudi 16 octobre:

- 9:00-10:30 h.: VISITE du laboratoire de paléontologie
(Ken Jacobs)
- 10:30-12:00 h.: VISITE du laboratoire de primatologie
(Bernard Chapais)
- 13:00-14:45 h.: atelier GENETIQUE DES POPULATIONS
(Margaret Gradie, SOREP, Université du Québec à Chicoutimi, 555 bvl Université, Chicoutimi, Québec, G7H 2B1)
- 15:00-16:45 h.: symposium METHODOLOGIE
(Andrew J. Petto, Dept. Anth. & Geog., Rhode Island College, 600 Mt Pleasant St. Providence, RI, 02908 USA)
- 16:45-17:30 h.: réception au département d'anthropologie
- 17:30: départ en autobus pour Jouvence

Vendredi 17 octobre:

- 8:30-12:00 h.: thème OSTEOLOGIE
(Jerome Melbye, Anth. Dept., Erindale College, U. of Toronto, Mississauga, Ontario, L5L 1C6)
- 13:00-16:30 h.: thème PALEONTOLOGIE
(Ken Jacobs, Dépt. Anth., U. de Montréal, C.P. 6128 Succ. A, Montréal, Qc H3C 3J7)

day, all meals included, plus a fixed amount of \$10.00 for bedding. I will also send soon a grant request as to help for student transportation cost. You will probably hear from it in the next issue of the Newsletter, at the beginning of July.

Tentative programm

Thursday, October 16:

9:00-10:30 h.: VISIT of the paleontology laboratory
(Ken Jacobs)

10:30-12:00 h.: VISIT of the primatology laboratory
(Bernard Chapais)

1:00-2:45 pm : POPULATION GENETICS workshop
(Margaret Gradie, SOREP, Université du Québec à Chicoutimi, 555 bvl Université, Chicoutimi, Québec, G7H 2B1)

3:00-4:45 pm : METHODOLOGY symposium
(Andrew J. Petto, Dept. Anth. & Geog., Rhode Island College, 600 Mt Pleasant St. Providence, RI, 02908 USA)

4:45-5:30 pm : reception, Département d'Anthropologie

5:30 pm: departure by rented bus for Jouvence

Friday, October 17:

8:30-12:00 h.: OSTEOLGY
(Jerome Melbye, Anth. Dept., Erindale College, U. of Toronto, Mississauga, Ontario, L5L 1C6)

1:00-4:30 pm : PALEONTOLOGY
(Ken Jacobs, Dépt. Anth., U. de Montréal, C.P. 6128, Succ. A, Montréal Qc H3C 3J7)

Samedi 18 octobre:

8:30-12:00 h.: thème PRIMATOLOGIE
(Bernard Chapais, Anth., U. de Montréal,
C.P. 6128 Succ. A, Montréal, Qc H3C 3J7)

13:00-16:30 h.: thème ANTHROPOLOGIE DU VIVANT
(Normand Laplante, Sc. Administration,
U. du Québec à Hull, 283 bvl Alexandre
Taché, C.P. 1250 Succ. B, Hull Qc J8X 3X7)

Dimanche 19 octobre:

9:30-12:00 h.: réunion administrative

13:30 h.: retour en autobus à Montréal

ORGANISATION: Francis Forest, Anth., U. de Montréal
C.P. 6128 Succ. A, Montréal, Qc H3C 3J7

L'environnement: Jouvence

Jouvence est une base de plein air familiale subventionnée par le gouvernement du Québec, ce qui permet une tarification très avantageuse. Les unités de logement comprennent des chambres doubles, à raison de 3 à 6 chambres par unité, de même qu'une cuisinette et un petit salon. Les repas sont pris en commun et sont compris dans le tarif. La boisson ne l'est pas, mais il est possible d'y distribuer la nôtre.

Nous serons pratiquement les seuls clients de Jouvence à cette occasion. Son personnel et ses services seront à notre disposition: garderies d'enfant, voile, canotage, excursions guidées en forêt, etc. Il est donc tout à fait possible d'y venir avec votre conjoint et vos enfants si vous le pouvez, l'environnement s'y prête parfaitement.

Jouvence est aussi un endroit idéal pour les réunions de travail. Les locaux et équipements sont adéquats, la nature

Saturday, October 18:

8:30-12:00 h.: PRIMATOLOGY
(Bernard Chapais, Anth., U. de Montréal,
C.F. 6128, Succ. A, Montréal Qc H3C 3J7)

1:00-4:30 pm : BIOMEDICAL/POPULATION STUDIES
(Normand Laplante, Sc. Administration,
U. du Québec à Hull, 283 bvl Alexandre
Taché, C.F. 1250 Succ. B, Hull Qc J8X 3X7)

Sunday, October 19:

9:30-12:00 h.: Business meeting

1:30 pm: return to Montreal by rented bus

ORGANIZATION: Francis Forest, Anth., U. de Montréal,
C.F. 6128 Succ. A, Montréal Qc H3C 3J7

The setting: Jouvence

Jouvence is a Quebec Government sponsored Outdoor Leisure Center where families can enjoy the natural environment at low cost. The lodgings all have between 2 to 6 double bedrooms, plus a kitchenette and a small living room. All meals are taken jointly at "La Crémaillère", and are included in the fee. Alcoholic beverages are not, but we may bring and distribute our own.

We will almost be the only customers of Jouvence at this time. Its staff and accomodations will all be at our service: kindergarten with qualified personnel, sailing, canoeing, guided walk of nature interpretation in the forest, etc. It is then quite possible to come with your spouse and children; they will have plenty to do, the setting is made for them.

Jouvence is also an ideal place for working sessions. All locals and equipments are adequate, and the natural

environnante aide à la détente entre les rencontres. Le fait de choisir ce site ne peut que favoriser les échanges entre les participants au colloque.

Utilisez le formulaire ci-dessous pour vous inscrire. Les frais sont de \$46.00 par jour pour un adulte, moins pour les enfants. Il faut ajouter \$10.00 par personne pour la literie, et les frais d'inscription au colloque en tant que tel sont de \$40.00 (\$20.00 pour les étudiants). Utilisez un formulaire pour chaque inscription au colloque (photocopiez-le au besoin), mais un seul pour vous-mêmes et votre famille. Comme je dois verser 25% du total en juin, et un autre 25% au plus tard le 15 août, accompagnez votre formulaire d'un chèque de 50% du total. Le colloque complet comprend 3 jours à Jouvence.

FORMULAIRE D'INSCRIPTION

Inscription à Jouvence:

	nombre			
Adultes	_____	x	\$46.00 =	_____
0-1 an	_____	x	\$ 5.00 =	_____
2-3 ans	_____	x	\$17.00 =	_____
4-6 ans	_____	x	\$26.00 =	_____
7-15 ans	_____	x	\$28.00 =	_____
		TOTAL =	_____ x _____	jours = _____

Literie: \$10.00 par personne = _____

Inscription au colloque (\$40. ou \$20.) = _____

GRAND TOTAL = _____

NOM (lettres moulées): _____

Adresse: _____

Retournez avec votre chèque libellé à mon nom: Francis Forest, Anthropologie, U. de Montréal, C.P. 6128 Succ. A, Montréal, Qc, H3C 3J7.

environment helps to release tension between the sessions. Choosing to go to Jouvence will also probably promote contacts between the participants of our meeting.

Use the form below to register. It costs \$46.00 per day for an adult, or significantly less for children. We have to add a fixed amount of \$10.00 per person for bedding, and the registration fee for the meeting itself is \$40.00 for regular members, or \$20.00 for students. Use one form for each registration to the meeting (make photocopies), but only one form for yourself and your family. As I have to give Jouvence 25% of the total amount in June, and another 25% around August the 15th to confirm our reservations, send me your form and a cheque (at my order) covering half of the total amount. The full meeting implies 3 days in Jouvence.

REGISTRATION FORM

Jouvence:

	number			
Adults	_____	x	\$46.00 =	_____
0-1 year	_____	x	\$ 5.00 =	_____
2-3 "	_____	x	\$17.00 =	_____
4-6 "	_____	x	\$26.00 =	_____
7-15 "	_____	x	\$28.00 =	_____
.			TOTAL =	_____ x _____ days = _____
Bedding: \$10.00 per person				= _____

Registration to the meeting: (\$40. or \$20) = _____

TOTAL = _____

NAME and ADDRESS: _____
 (block letters) _____

Send with your cheque to the order of: Francis Forest,
 Anth., U. de Montréal, C.P. 6128 Succ. A, Montréal Qc,
 H3C 3J7

Un symposium méthodologique en 1986
un défi aux membres

Dans les dernières décades, il s'est produit plusieurs fois qu'une "nouvelle" anthropologie physique apparaisse en Amérique du nord. Pour certains, la plus nouvelle des nouvelles anthropologies physique n'est qu'une tyrannie de statistiques et de manipulations d'ordinateurs, qui peut cacher d'importantes variations intra-populationnelles. Pour d'autres, nos modèles heuristiques ne sont que des histoires trop simples, tautologiques ou, encore pis, inadéquates.

Nous proposons un symposium qui aurait pour objectif d'examiner ces questions méthodologiques lors de notre colloque CAFA/AAPC de 1986. Mais bien plus qu'une invitation à soumettre des propositions, nous mettons les membres au défi de pouvoir examiner de façon critique les méthodes et les modèles utilisés dans la pratique de l'anthropologie physique.

Ce ne sont pas les informations sur lesquelles nous travaillons qui nous distinguent des autres chercheurs en biologie humaine ou en évolution. Plusieurs disciplines se partagent ces données. Cependant, notre travail est orienté vers ce que d'autres disciplines ne considèrent être que l'arrière-plan, à la fois intrigant et pénétrant, de leur travail. Notre principal intérêt est l'étude de la place de l'être humain dans la nature, sa relation avec son environnement, et son évolution en tant que participant à cet environnement. Nous nous demandons comment les schémas et les divers processus observés dans l'adaptation humaine, par exemple, peuvent constituer des indices importants dans la compréhension de notre héritage. Nos méthodes de recherche doivent refléter cette perspective, et les réponses que nous cherchons à obtenir de nos données doivent se présenter en ces termes.

A Symposium on Methodology for 1986?
A Challenge to members

Several times in the last four decades a "new" physical anthropology has emerged in North America. To some, the newest new physical anthropology is a tyranny of statistics and computer manipulation that masks important within-population variation. Others regard our heuristic models as too-simple "just-so" stories, inherently tautological, or worse, irrelevant.

We are proposing a symposium for the 1986 CAPA meetings to examine methodological issues. But more than just an invitation to submit proposals, we are issuing a challenge to our members to examine critically the methods and models used in the practice of physical anthropology.

Physical anthropologists are not distinguished from other researchers concerned with human biology and evolution by our data. These data are shared by many disciplines. On the contrary our work is centered on that which other disciplines regard only as the pervasive and intriguing background for theirs. Our chief concern is the study of the place of humans in nature, their relationship to the natural world, and their evolution as a part of it. We ask how the patterns and processes observed in human adaptation or population biology, for example, are clues to the puzzle of our heritage. Our research methodologies should reflect this perspective, and the answers we seek from our data should be cast in these terms.

Le défi qui est fait à nos membres lors du colloque de 1986 est justement de pouvoir illustrer cette relation entre la perspective spécifique de l'anthropologie physique, et les méthodes qu'elle utilise. Le symposium présentera des exposés qui mettront en évidence ce lien entre les méthodes de recherche et les objectifs intellectuels de l'anthropologie physique. Comment ces méthodes peuvent-elles nous aider à voir le monde comme le font les anthropologues physiques? Quel est le potentiel de ces techniques pour nous aider à faire progresser nos interrogations, à solutionner les problèmes qui se posent, ou pour plus simplement nous aider à penser?

Nous espérons un symposium bilingue, et nous fournirons les résumés des exposés dans les deux langues. Ces derniers seront plus étoffés que les résumés habituels, et seront disponibles pour lecture avant le début de la rencontre. Nous espérons que plusieurs d'entre vous pourront accepter de relever ce défi, et faire du symposium cet échange stimulant que bien des colloques méthodologiques ne sont pas.

Andrew J. Fetto,
Dept. Anth. & Geog.,
Rhode Island College,
600 Mt. Pleasant St.,
Providence, RI,
02908 USA

Our challenge to our members for the 1986 meetings is to illustrate the connection between the perspective of physical anthropologists and their methods. This symposium will feature papers that illustrate how research methods reflect the frame of mind of the physical anthropologists. How do they help us to see the world as physical anthropologists do? What power do research methods have to instruct us in our research, to help us solve problems, or just to help us think?

We anticipate a bi-lingual session and will provide for second language summaries of papers. These will be more detailed than the abstracts and will be available in advance of the sessions. We hope there are many that will rise to the challenge and make this the exciting session that many methodology symposia are not.

Andrew J. Petto

Rapport sur le sort des restes humains

février 1986

Je suis membre du Comité sur la Préservation des Restes Humains, un comité ad hoc de l'Association de Paléontologie. J'aimerais profiter de cette occasion pour informer les membres de CAFA/AAFC de récents développements en ce domaine aux Etats-Unis. Brièvement, un mouvement politique actif fait des pressions pour la ré-inhumation globale des restes osseux, mouvement dirigé par Jan Hammil, directeur de l'American Indians Against Desecration (A.I.D.). Ce groupe s'est exprimé auprès de la Chambre des Représentants américaine (juillet 1985), a suscité de l'intérêt pour leurs objectifs chez d'autres groupements amérindiens, et Hammil a participé au symposium AAA organisé par des anthropologues favorables à cette thèse de la ré-inhumation. Les pressions de ce groupe en faveur de la remise en terre des collections osseuses sont particulièrement fortes envers la Smithsonian Institution.

La situation est préoccupante pour les canadiens pour deux raisons. 1) Les professionnels de la recherche en ostéologie doivent avoir accès aux collections américaines, car les amérindiens préhistoriques traversaient la frontière alors non existante; 2) les spécialistes canadiens sont en attente face au moratoire concernant la question du sort des restes humains (Fox, 1985). Il s'agit d'un échec de notre part, dans l'explication de l'importance pour la préhistoire de l'étude des restes humains. En effet, les archéologues, politiciens et planificateurs ne croient pas que les avantages découlant de l'étude des restes humains peuvent contrebalancer les inconvénients représentés par les revendications de certains groupes de pression. Dans ce climat intellectuel, la norme de la ré-inhumation risque d'être acceptée facilement. L'Association Canadienne d'Archéologie, par contre, a adopté à l'unanimité une résolution déplorant la politique de la ré-inhumation à son congrès annuel de 1982.

Les anthropologues physiques canadiens peuvent avoir une influence sur cette situation, via la communication et

Report on the Disposition of Skeletal Remains
February, 1986

I am a member of the Committee on the Preservation of Human Remains, an ad hoc committee of the Paleopathology Association. I would like to take this opportunity to inform the CAPA membership of recent developments in the United States. Briefly, there is an active political movement lobbying for wholesale reburial spurred by the activities of Ms. Jan Hammil, Director of American Indians Against Desecration (A.I.D.). This group has made presentations to the U.S. House of Representatives (July, 1985), has stimulated concern about the issue among other Native American groups, and Hammil was a discussant at a AAA symposium organized by anthropologists friendly to the reburial issue. Pressure from this group on the Smithsonian Institution to rebury collections is specially strong.

This situation is worrisome to Canadian scholars for two reasons: 1) Professionals in skeletal biology research require access to U.S. bones, since prehistoric aboriginals "crossed the border" freely, and 2) much of Canada is in a state of temporary tending toward permanent moratorium regarding the purposeful excavation of skeletal remains (Fox 1985). This implies a general failure on our part to convey the importance of skeletal study to prehistory. That is, it looks like Canadian archeologists, planners and politicians do not see the benefits derived from skeletal studies as worth the unpleasantness of confronting special interest groups. Given this intellectual climate, it would not take much of a confrontation to achieve reburial. (The Can. Archeological Association did, however, unanimously pass a resolution deploring skeletal reburial at their 1982 annual meeting).

Canadian physical anthropologists can influence this situation, through communication and education. We can inform the general public and Native Americans in particular of how valuable skeletal remains can be in reconstructing the history of people who have no history. We can remind people of the potential for medical insights into disease susceptibility through paleopathology. We can

l'éducation. Nous pouvons informer le grand public, de même que les divers groupements amérindiens, de la très grande utilité des restes humains dans le processus de reconstruction de l'histoire des populations préhistoriques. Nous pouvons expliquer à quel point la paléopathologie peut être pertinente pour les études médicales de susceptibilité à la maladie. Nous pouvons aussi dénoncer l'égoïsme religieux extrême de certains groupes, tels l'A.I.D., qui prétendent que l'exhumation de restes humains viole les libertés religieuses fondamentales aussi bien des individus ayant vécu il y a 500 ans, que de leurs descendants. Il nous est impossible de croire que tous les amérindiens préhistoriques partageaient les mêmes croyances religieuses, ou même que ces groupes, tels l'A.I.D., parlent vraiment au nom de tous les amérindiens actuels. Nous devons respecter les libertés religieuses et les droits légaux de chacun, mais nous devons aussi tenir compte des besoins, reconnus collectivement, de connaissance du passé préhistorique.

J'aimerais que les membres m'écrivent pour me dire comment se présente la situation dans leur région du Canada. Il nous serait particulièrement utile, au Comité de Préservation, de connaître les efforts que vous avez pu faire en matière d'éducation du grand public, et de savoir si vos efforts ont porté sur la paléopathologie, l'éthique, la recherche des origines des groupes ethniques ou d'autres aspects du débat. Je vous remercie!

Susan Pfeiffer,
Professeur Agrégé,
School of Human Biology,
University of Guelph,
Guelph, Ontario, N1G 2W1

Fox, W., 1985: Unmarked graves in Ontario: a procedural update. Communication présentée au 13e Colloque Annuel de CAPA/AAPC, Thunder Bay.

also note to the public the extreme religious egocentrism of groups like A.I.D. who argue that excavation and study of skeletal remains violate the religious freedoms of both the person who lived 500 years ago and his/her descendants. Surely we cannot believe that all past Native Americans hold the same beliefs as contemporary Native Americans, or that A.I.D. and like groups speak for all Native Americans. We must respect the religious freedom and legal rights of all people, but we must also respect society's expressed need to know more about their own past.

I would like to hear from members regarding the status of skeletal excavation and curation in their region of Canada. It would be especially helpful to the Preservation Committee to see your attempts at public education, whether your arguments have focussed on paleopathology, ethics, tracing ethnic origins or other aspects of the issue. Thankyou!

Susan Pfeiffer,
Associate Professor,
School of Human Biology,
University of Guelph,
Guelph, Ont., N1G 2W1

Fox, W., 1985, Unmarked graves in Ontario: a procedural update. Paper presented to the 13th annual meeting CAPA/AAPC, Thunder Bay.

Formulaire d'adhésion ou de renouvellement, CAFA/AAPC

L'adhésion à notre association est ouverte à tous ceux qui sont intéressés à la promotion de l'anthropologie physique au Canada. On peut être membre régulier (emploi à plein temps), ou associé (les étudiants), ou enfin institutionnel. Tous les membres recevront le Journal Canadien d'Anthropologie Physique / Canadian Journal of Physical Anthropology. Les membres réguliers et associés ont le droit de vote dans l'association.

Les cotisations sont payables le 1er mars de chaque année.

Si vous désirez devenir membre, ou renouveler votre adhésion à l'association, complétez le formulaire ci-dessous. Faites votre chèque à l'intention de: l'Association pour l'Anthropologie Physique au Canada, et veuillez le retourner avec le formulaire à:

Dr Shelley R. Saunders,
Département d'Anthropologie,
Université McMaster,
1280 Main Street W.,
Hamilton, Ontario, L8S 4L9

Demande d'adhésion ou de renouvellement, CAFA/AAFC

J'aimerais devenir membre / renouveler comme membre
(cochez):

Régulier (\$25.00) []
Associé (étudiant) (\$12.50) []
Institutionnel (\$25.00) []

signature

date

Nom: _____

Adresse: _____

Statut pro-
fessionnel: _____

Nous avons besoin d'évaluateurs pour les articles soumis.
Aidez-nous en remplissant le formulaire ci-dessous:

J'accepte de réviser les articles concernant les thèmes
suivants:

Application/Renewal Form

I hereby apply for (check one):

- Full (\$25.00) []
Associate (Student) (\$12.50) []
Institutional (\$25.00) []

Signature date

Full Name: _____

Mailing Address: _____

Present position: _____

The CRPA/RCAF has need of peer reviewers. Please help us by filling in the following (if you did not so in 1985):

I would be pleased to review papers in the areas of:

CAPA/AAFC MEMBERSHIP DUES NOTICE 1986

Membership in the Association is open to all who are interested in its objective: the advancement of physical anthropology in Canada. There are three categories of membership: full (individuals with full-time employment), associate (student), and institutional. All members receive a subscription to the Canadian Journal of Physical Anthropology. Full and associate members may vote in the Association.

If you wish to apply for new membership, or to renew your membership, please complete the following form. Make out your cheque to the Canadian Association for Physical Anthropology. Please mail the form plus your cheque to:

Dr Shelly R. Saunders,
Department of Anthropology,
McMaster University,
1280 Main Street West,
Hamilton, Ontario, L8S 4L9